
Vážení čtenáři,

chtěl bych Vás seznámit s  připravova-
nými investicemi pro letošní rok. Ty nej-
větší již v  současné době probíhají. Je 
to přístavba jedné plnohodnotné třídy 
mateřské školy, společně s kuchyní. Takže 
obědy pro děti se budou vařit a připra-
vovat přímo v  Pištíně. Předpokládám 
zapojení do projektu Jihočeského kraje – 
Jihočeské tržiště, kde regionální výrobci 
a producenti nabízí výrobky vyrobené jen 
v našem kraji a prodej výrobků a surovin 
tak nezprostředkovává další článek, napří-
klad velkoobchod či různí překupníci. Tím 
by mohla být i cena příznivější a výrobky 
čerstvější. Naše děti si to zaslouží. Pří-
stavba a rekonstrukce probíhá za plného 
provozu MŠ i obce a bude dokončena tak, 
aby již 1. září 2025 mohly do MŠ nastoupit 
děti a o něco dříve i nový personál. Před-
pokládám, že již v srpnu Vás pozveme na 
prohlídku nových a zrekonstruovaných 
prostor.

Další velkou investicí je rekonstrukce 
prostor v domě č. p. 52 po bývalé prodejně 
obuvi. Tyto místnosti již nutně potřebo-
valy rekonstrukci, kdo jste je navštívili, 
jistě jste si všimli značné vlhkosti zdiva. 
V objektu vzniknou modernější a přívěti-
vější prostory ordinace praktického lékaře, 
sociálního zařízení a čekárna pro pacienty. 
Zahájení provozu by mělo být od 1. května.

Další větší investiční akcí bude pokračo-
vání obnovy veřejného osvětlení v Češ-
novicích, letos bychom rádi zrekonstru-
ovali a vyměnili světla v části směrem na 
Vodňany.

Přihlásili jsme se projektů Energetického 
managementu a koncepce, které by nám 
v následujících pěti letech měly ukázat 
a případně i zrealizovat opatření na úsporu 
energií na obecních objektech, ale také 
možnosti, jak by bylo možné tyto navr-
žené úspory nabídnout i občanům.

Dokončili jsme vybavení SRA v Pištíně 
a teď už jen čekáme na proplacení pro-
investovaných peněz. V  prostorách je 
plně vybavená kuchyň a sociální zařízení. 
Vyměnili jsme, z peněz za proplacenou 
pojistku, zničenou pec a tak je celý areál 
připraven na letní akce. Tyto prostory jsou 
k dispozici všem občanům, například na 
rodinné oslavy.

Další akce budeme realizovat podle 
potřeby a také v rámci pravidelné údržby, 
například změny v odpadové legislativě 
určitě přinesou zvýšené náklady na likvi-
daci. Proto Vás alespoň touto cestou 
žádám o kvalitní třídění, to je asi jediný 
způsob jak zabránit navyšování výdajů.

O připravovaných kulturních a společen-
ských akcí Vás budou informovat přímo 
pořadatelé. Všem kdo se účastní na pří-
pravách a realizaci patří velké poděkování.

A nám všem bych chtěl popřát do roku 
2025 hodně zdraví, štěstí a dobré nálady.

Jaroslav Havel
Starosta obce Pištín
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ZPRÁVA O ČINNOSTI ZO ČSV PIŠTÍN ZA ROK 2024
V  uplynulém roce jsme se zúčastnili několika zajímavých 
a velmi povedených akcí. Mezi nejvýznamnější patřila akce 
„Pečeme, vaříme“ pořádaná obcí Pištín. Na této akci jsme 
představili naše „řemeslo“, rozdávali jsme medové perníčky 
a drobné dárky. Nechávali jsme hosty ochutnat medovinu, 
med a prodávali jsme včelí produkty. K vidění byl také včelí 
úl, včelařská kombinéza a včelí vosk.

I  díky slunečnému počasí akci navštívil rekordní počet lidí. 
Během tohoto dne jsme s návštěvníky diskutovali o včelařeni 
v naší základní organizaci. Diskutovali jsme i o zapojení do pro-
jektu „Medové snídaně“ pod záštitou Ministerstva zemědělství.

Podpořili jsme také obec Dívčice a zúčastnili se „Kubatových 
slavností“ u pomníku rychtáře Kubaty ze Zbudova. Náš dlou-
holetý člen, starosta obce Dívčice, přivezl prosklený úl. Nejen 
dětičky si tak mohly prohlédnout živé včely a v chomáči včel 
najít včelí matku. Zájem byl také o koupi či ochutnávku včelí 
medoviny a medu.

Vzdělávání veřejnosti a propagace včelařství jsou pro nás 
velmi důležité. Navštívili jsme proto Základní školu ve Strýči-
cích, kde jsme přednášeli žákům první a druhé třídy o tomto 
zajímavém koníčku. Dále jsme navštívili naše nejmenší dětičky 
v Mateřské škole Sedlec. Na těchto školních akcích jsem byl 
přítomen já s paní Vancovou. Měl jsem pro děti připraveny 
obrázky včeliček a povídání o včelím životě. Byly připraveny 
i záludné otázky a ochutnávka medu. Paní Vancová upekla 
medové perníčky, připravila medovou limonádu a pro děti 
vymyslela hry na téma „život včeliček“.

Základní organizace v číslech

K datu naší výroční členské schůze, která se konala 9. 2. 2025, 
jsme evidovali 52 aktivních členů. Během roku 2024 jsme 
zaznamenali odchod šesti členů. V předcházejícím roce 2023 
naši organizaci opustilo pět členů. Hlavním důvodem pro ukon-
čení členství bylo stoprocentní navýšení členských poplatků ze 

strany Českého svazu včelařů. Po skončení schůze jsme navíc 
obdrželi další tři žádosti o vystoupení ze svazu.

Z celkového počtu nynějších členů tvoří 86,5 % muži a 13,5 % 
ženy. Největší zastoupení má věková kategorie 46-50 let, ve 
které je evidováno devět včelařů. Nejstarší člen naší organizace 
pochází ze Žabovřesk a v roce 2025 oslaví krásných 88 let. 
Včelařství se věnuje již od roku 1971.

V roce 2024 jsme pečovali celkem o 813 včelstev a podařilo se 
nám vyprodukovat 9 094 kg medu, 422 kg vosku a odchovat 
701 nových matek.

Plány pro rok 2025

Pro rok 2025 jsme si stanovili jasné priority. Nadále se budeme 
účastnit obecních akcí v Pištíně i Dívčicích. Budeme pokračo-
vat v návštěvách mateřských a základních škol.

Petr Kursa 
ZO ČSV Pištín

POSLEDNÍ LEČ A MYSLIVECKÝ PLES – DVA DNY, 
KTERÉ SE VÁM VRYJÍ DO PAMĚTI!

Rok 2024 a začátek roku 2025 pro náš myslivecký spolek byl 
ve znamení dvou nezapomenutelných akcí, které spojují to nej-
lepší z tradice, kamarádské atmosféry a samozřejmě i skvělé 
zábavy! Takže pokud jste z nějakého důvodu chyběli, tady je 
krátká rekapitulace toho, co jste promeškali. A pokud na příští 
akci dorazíte, věřte, že to bude stát za to!

Začali jsme s  Poslední lečí, která se uskutečnila 14.  pro-
since 2024. A že to byla jízda! Akce, která byla skutečnou 
oslavou mysliveckých tradic, odstartovala v hostinci v Pištíně, 
kde se všichni zúčastnění přihlásili a prošli kontrolou dokladů. 
A nebyla to žádná formalita – i tady platí, že pořádek dělá 
přátele! Jakmile všechno klaplo, vyrazili jsme do přírody. Počasí 
nám přálo, i když zvěř se nám schovávala, to nám ale vůbec 
nevadilo! Společně jsme strávili celý den v krásné přírodě 
s partou skvělých lidí. Po návratu do hostince Na Dolánku 
nás čekalo příjemné občerstvení a večer plný tance. O zábavu 
se postarala kapela Mašinka, která roztancovala všechny pří-
tomné a  tombola plná zvěřinových lahůdek byla naprosto 
vychytaná! Kdo neměl štěstí, mohl si svůj kousek zvěřiny 

vydražit. A že jsme se všichni bavili – to se prostě nedá popsat, 
to se musí zažít!

A hned na to, 10. ledna 2025, následoval Myslivecký ples, který 
probíhal v sále Češnovické hospody. Znovu tu byla tombola, 
která nešetřila zvěřinovými cenami. Což je ideální dárek pro 
každého, kdo má rád trochu té pravé divočiny na talíři! Pokud 
na vás štěstí tentokrát nezapůsobilo, nezoufejte – příští rok 
máte šanci znovu! A jak by to bylo bez pořádné muziky? Na 
plesovém parketu se nám opět skvěle postarala o zábavu kapela 
B -Quinttet, která nenechala nikoho sedět v koutě! Pokud jste si 
nenechali ujít ples, víte, že to byla akce, kde se tančilo až do rána.

Děkujeme všem, kteří se zúčastnili těchto skvělých akcí. Bylo 
to úžasné vidět tolik lidí, kteří sdíleli naši vášeň pro tradice 
a dobrou zábavu. A pokud jste na těchto akcích ještě nebyli – 
nezoufejte! Příští rok se určitě potkáme znovu a slibujeme, že 
to bude ještě lepší. Těšíme se na vás na našich akcích, ať už 
jde o hon, ples nebo nějakou jinou příležitost k oslavě. Děku-
jeme a za rok zase na viděnou!
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HOLA HEJ, v sobotu 22. 02. 2025 byl v Pištíně masek rej. Sraz 
byl v 9:00 hodin v hostinci Na Dolánku, kde se na posilně-
nou podávala poctivá gulášová polévka. Polévka z kuchyně 
našeho nového hospodského Radka Grilla neměla chybu.

Starosta Jaroslav Havel odevzdal maskám klíč od obce Pištín 
a popřál jim dobré pořízení při koledě. Za doprovodu kapely 
Mašinka se pestrý průvod plný masek vydal do ulic. Masky 
byly letos opět nápadité a komické, od dětí po dospělé. Po 
celý den bylo v Pištíně veselo, hrálo se a zpívalo.

Štědré občerstvení od místních obyvatel bylo odměněno 
oblíbenou písničkou a  tanečkem. Dobrot byla opravdu 
hojnost, jedna lepší než druhá. Koblihy, koláče, kremrole, 
řízky…vše, co k masopustnímu občerstvení patří.

V odpoledních hodinách dorazil průvod zpět do hostince Na 
Dolánku, kde veselí pokračovalo taneční zábavou s bohatou 
tombolou.

Děkujeme všem, kteří nám otevřeli své příbytky, za vstřícné 
přivítání a bohatou koledu.

Velký dík patří Radkovi Grillovi a celému personálu hostince 
Na Dolánku za profesionální přístup a trpělivost při všech 
pořádaných akcí.

Václava Tomášková 
zastupitelka obce Pištín 

HOLA HEJ, V PIŠTÍNĚ BYL MASEK REJ!

Lukáš Hönig
Předseda MS Pištín
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PROPOJENÍ GENERACÍ A NEZAPOMENUTELNÉ ZÁŽITKY
Tím byl celodenní výlet dětí z mateřské školy a místních seniorů, kteří se 
9. května vydali společně na výlet do Safari resortu v Hluboké u Borovan. Tato 
událost přinesla nejen nezapomenutelné zážitky, ale také vzácné propojení 
generací, kdy si senioři a děti mohli společně užít den plný zábavy a radosti.

Skvělá nálada panovala už od ranních hodin, kdy se oba věkové světy sešly 
na autobusové zastávce. Po příjezdu do Safari resortu čekalo na účastníky 
setkání se zvířaty v podobě vyhlídkové jízdy na offroadech. Děti nadšeně 
objevovaly přírodu, zatímco senioři předávali své vzpomínky a zkušenosti 
z cest a vyprávěli příběhy z dětství. To dodalo výletu další rozměr.

Obě generace si vzájemně obohatily den. Zatímco senioři ocenili energii 
a upřímnost dětí, malí výletníci naopak nasávali moudrost starších a jejich 
laskavé rady. Výlet nebyl jen o poznávání světa zvířat, ale také o budování 
vztahů a vytváření vzpomínek, na které budou všichni s radostí vzpomí-
nat.Den zakončili společným obědem a odpočinkem na dětském hřišti, kde 
nechybělo vzájemné sdílení dojmů.

Kamila Frčková 
Ředitelka MŠ Pištín



5duben 2025

OBEC BARÁČNICKÁ A ADVENT NA VSI 

VZDĚLÁVÁNÍ V MATEŘSKÉ ŠKOLE PIŠTÍN

Advent na vsi patří mezi nejkrásnější období v roce, a tak se 
v Pištíně do akcí, které neodmyslitelně do tohoto času patří, 
zapojila v loňském roce opět i obec Baráčnická.

Zpívaly se koledy, zdobily perníčky a nechybělo ani setkání u stro-
mečku.

Do akce Česko zpívá koledy jsme se zapojili již po čtrnácté. 
Úderem osmnácté hodiny, za doprovodu pěveckého sboru Skři-
vánek ze Zlivi pod vedením Josefa Zaplatílka, jsme zazpívali koledy 
ve stejném pořadí jako v ostatních obcích a městech po celé 
republice. Pištínskou náves zaplnilo plno zpěváků a zpěvaček, 
kteří si celou akci užili. Podával se horký čaj, punč a něco slad-
kého na zub.

Zdobení perníčků má také velkou tradici. V sobotu 7. 12. 2024 
provoněla hospodu v Pištíně vůně perníčků. Polevu na perníčky 
opět připravila paní Alenka Šilhová. S její báječnou polevou jde 
zdobení všem pěkně od ruky. Za přípravu takového množství 
polevy patří paní Šilhové vždy velké díky. Pilné pekařky a pekaři, 
přinesli plno perníčků různých tvarů. Celé odpoledne probíhalo 
v přátelské atmosféře za zvuku vánočních koled. Na konci byli 
všichni malí i velcí zdobiči spokojeni a odnášeli si domů své pove-
dené výtvory.

Setkání u stromečku na návsi v Pištíně 24. 12. 2024 bylo poslední 
v sérii adventních akcí. Děti ozdobily stromeček před pomní-
kem padlých. Rozdávalo se betlémské světlo, které přivezl sta-
rosta obce Jaroslav Havel. Panovala klidná a přátelská atmosféra. 
Všichni si popřáli krásné prožití vánočních svátků a hlavně vše 
dobré do nového roku, který byl za dveřmi.

Doufáme, že všichni prožili krásný adventní čas a každý si přišel 
na své. Děkujeme SDH Pištín a obecnímu úřadu za spolupráci 
a podporu a těšíme se další setkávání s Vámi. Marie Živnůstková 

rychtářka

V naší školce klademe důraz na neustálé vzdělávání nejen dětí, 
ale i našich pedagogických a nepedagogických pracovníků. Uvě-
domujeme si, že kvalitní péče a vzdělávání začínají u dobře při-
pravených odborníků, a proto pravidelně pořádáme školení 
a semináře zaměřené na nové metody výchovy a práce s dětmi.

Kromě toho organizujeme také besedy a workshopy pro rodiče, 
kde společně diskutujeme důležitá témata, jako je výchova 
a vzdělávání dětí, práce s dětskými emocemi nebo například 
nejčastější problémy ve výchově. Tyto akce umožňují rodičům 
lépe porozumět potřebám svých dětí a nabídnout jim správnou 
podporu v klíčových okamžicích jejich vývoje.

Naším cílem je vytvořit prostředí, kde se všichni – děti, rodiče 
i pracovníci školky – mohou neustále rozvíjet a společně vytvá-
řet co nejlepší podmínky pro zdravý růst a pohodu dětí.

I v tomto školním roce připravujeme mnoho zajímavých před-
nášek, na které vás srdečně zveme. Všechny potřebné infor-
mace a termíny budou zveřejňovány na internetových strán-
kách www.mspistin.cz a na facebookových stránkách Mateřská 
škola Pištín.

Kamila Frčková 
Ředitelka MŠ Pištín
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PRVNÍ VELKÁ SCHŮZE RYBÁŘSKÉHO KLUBU PAŠICE: VIDEA 
Z VÝLOVŮ, PŘEDÁVÁNÍ DEKRETŮ, PASOVÁNÍ A SOUTĚŽ

V sobotu 1. února večer se na boudě u Miroslava Kučery konala první 
velká schůze Rybářského klubu Pašice. Přišla většina pozvaných 
včetně starosty Pištína Jaroslava Havla. Program byl hodně pestrý 
a všichni přítomní se bavili. Účast byla skoro 30 lidí a není divu, že 
bouda, která kdysi stávala u rybníčku na návsi, praskala ve švech.

Promítání a ocenění

Po příchodu hostů následovalo zahájení a Jan Pavlíček ml. připo-
mněl milníky z historie Rybářského klubu. Také s předsedou Mar-
tinem Kučerou zavzpomínali, jaké to byly galeje, když společně se 
svými otci a bratry dřeli na rybníčku, panelovali dno a zpevňovali 
hráze. Poděkovalo se obci Pištín a panu starostovi za podporu 
klubu skrze Spolek svatého Vavřince.
Pak už následovalo první video z výlovu rybníka z roku 2012, po 
kterém přišel malý přípitek. Dalším videem byl druhý výlov z roku 
2015. Úvodní slova tohoto sestřihu namluvily hvězdy televize Nova 
Lucie Borhyová a Rey Koranteng. Dalším příspěvkem pak byla 
prezentace, která měla pět bloků. Historie, výlov 2012, rybářské 
závody, bourání boudy a různé.
„Bylo moc hezké si to všechno připomenout. Je neuvěřitelné, jak 
ten čas letí. Viděli jsme i spoustu našich kamarádů a známých, kteří 
už tady mezi námi nejsou. Tak jsme samozřejmě i zavzpomínali na 
společné chvíle,“ shodla se většina přítomných.
Před osmou hodinou přišlo na řadu předání čestných uznání všem 
stávajícím členům. „Pro každého jsme nechali připravit pěkný 
dekret, který jsme podepsali a zalaminovali na památku. Největší 
poděkování a potlesk sklidili taťka a Míra Kučera jako zakládající 
členové. Bez nich by nebyl rybníček ve stavu, v jakém je. A nebyl 
by tu ani Rybářský klub. Pro oba jsme jako poděkování připravili 
dárkové tašky. Oba to dojalo a Mírovi dokonce ukápla nějaká ta 
slza,“ popsal Jan Pavlíček ml.

Pasování nových členů a soutěž

Dalším bodem programu bylo pasování nových členů, kterých bylo 
hned sedm. Václav Svoboda, Karel Vlásek, Jiří Kalášek, Radek Grill, 
Milan Špán, Marián Vašek a Dana Vašková. Pasování se ujal před-
seda Klubu Martin Kučera, který držel rybářské právo a každému 
nováčkovi odříkal tuto říkanku:
Jménem práva rybářského, cechu velmi váženého, jmenuji tě dnešním 
dnem pasovaným rybářem. Štiky, candáti a kapři jsou teď tvoji 
bratři. Vodník Čochtan v tu ránu vzal tě pod svou ochranu. Tento 
den v paměti měj, Petra s námi uctívej, neboť on je s Krčínem, naším 
velkým patronem.
Každý pasovaný při ceremonii klečel a díval se zblízka na živého 
kapra, kterého držel hospodář Klubu Miroslav Kučera. Ten na sobě 

dle tradic měl vysoké gumáky, nepromokavý gumák a na hlavě 
klobouk.

„Na celou akci mám samá pozitiva. Nejvíc se mi líbilo pasování, to 
pro mě bylo top. Zažil jsem to poprvé a jsem nadšený. Od členství 
v Rybářském klubu očekávám setkávání se se super lidmi, mám 
rád zábavu a myslím, že tady jsem na správném místě. Už se těším 
na nějakou brigádu, to jsou vždy dobré akce,“ řekl Karel Vlásek, 
jeden z nově pasovaných členů, který na schůzi dorazil i manželkou 
Gábinou. Každý z nováčků dostal na památku podepsaný Pasovací 
list a celá slavnostní chvíle byla zakončena přípitkem.
Dalším bodem programu byla soutěž pro nově přijaté členy, 
která přinesla spoustu zábavy a rivality. „Chtěli jsme vědět, kdo 
z nováčků je nejlepším rybářem. Takže jsme připravili soutěž, 
kterou většina zná z dětství. Máte dřevěnou tyčku s provázkem, 
na jejímž konci je háček. A pak máte dřevěné rybičky a ty v sobě 
mají našroubované očko. A cílem je chytit rybičku co nejrychleji,“ 
popsal hru Martin Kučera.
Každý z nových členů musel nejprve chytit čtyři rybičky na čas. Nej-
rychlejší čtyři pak postoupili do semifinále. Byli to Václav Svoboda, 
Milan Špán, Marián Vašek a Dana Vašková. Z tohoto kvarteta 
se nakonec vítězem stal Milan Špán, který za svůj výkon dostal 
živého kapra.
„Hra nových členů se hodně povedla. Moc mě to bavilo a byla velká 
sranda. Jsem hodně soutěživý a rád vyhrávám. Mrzelo mě, že jsem 
nevyhrál, ale musím uznat, že Špání zvítězil zaslouženě. I když moje 
semifinále s ním, to bylo snad o vteřinku,“ prozradil s úsměvem 
Václav Svoboda, který je svou soutěživostí hodně známý.

Volná zábava a tombola

Po soutěži následovala volná zábava, při níž se účastníci podě-
lili o své nejen rybářské zážitky a užili si přátelskou atmosféru. 
V 10 hodin přišla na řadu lehce netradiční tombola. Každý totiž 
vyhrál jednu cenu, kterou si sám vylosoval. Poté ještě přišlo na řadu 
televizní Kolo štěstí a vše zakončila dražba candáta. Tam potvr-
dil svou soutěživost Václav Svoboda a candát zamířil do Zalužic.
„První velká schůze se moc povedla. Vše klaplo na jedničku, 
program byl pestrý, pekli jsme prase, takže jídla i pití bylo až až 
a lidé se bavili. Všichni odcházeli spokojení a plní dojmů. Přijali jsme 
sedm nováčků a máme velkou radost, že Rybářský klub má nyní 
člena z každé obce. Z Pištína, Pašic, Češnovic i Zalužic. Těšíme se 
nejen na rybaření, ale i na spousta přátelské atmosféry a dobrých 
lidí ve zdravém kolektivu,“ shodli se na závěr hlavní organizátoři 
Jan Pavlíček mladší, starší, Martin Kučera a Miroslav Kučera.

Jan Pavlíček 
Člen RK Pašice

Zakládající členové Rybářského klubu Pašice  
(uprostřed) a jejich synové po předání čest-
ných uznání. Zleva: Martin Kučera, Miroslav 

Kučera, Jan Pavlíček starší a Jan Pavlíček mladší.

 V boudě bylo hodně nabito.  
Na fotce všichni sledují promítání výlovu.

Hospodář Martin Kučera 
pasuje Karla Vláska.
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RYBÁŘSKÝ KLUB NA EVROPSKÉM FOTBALE: 
DO BUDAPEŠTI A DO PLZNĚ ZA VIKTORIÍ

Členové Rybářského klubu Pašice vyrazili na nezapomenutelný 
„dvojitý výlet“, který přinesl dva pěkné fotbalové zápasy, pro-
cházku centrem Budapešti, radost z postupu českého týmu 
a hlavně mnoho nezapomenutelných zážitků. Šlo o vyřazovací 
fázi Evropské ligy, kde se proti sobě postavily týmy Ferencvá-
ros Budapešť a Viktoria Plzeň. Český celek v Maďarsku prohrál 
0:1, ale na domácím hřišti předvedl krasojízdu a po výhře 3:0 
slavil postup do osmifinále.

První zastávka: Budapešť – atmosféra na stadionu 
a skvělá pohoda

První zastávkou byla Budapešť a  sestava byla následující. 
Z členů klubu Jan Pavlíček ml., Jakub Kotrlík, Miroslav Kučera 
a Karel Flíček. Doplnili je Marie Kučerová, Naděje Pavlíčková, 
Jan Pešek a Jiří Šimek.

„Po asi 6 hodinách cesty jsme se ubytovali v  úžasném 
apartmánu se čtyřmi ložnicemi, což bylo ideální pro naši partu. 
Nasedli jsme do taxíků a zamířili na stadion. Tam nás čekala 
skvělá atmosféra a catering nás nadchl. Nejvíce jsme si pochut-
nali na kuřecích nudličkách a pečeném bůčku. Dezerty byly 
také vynikající a všemu dávalo korunu bílé víno,“ vyprávěl Jan 
Pavlíček ml.

Po zápase se šlo na hotel pěšky a byla to krásná procházka 
po osvětleném centru Budapešti. „Zastavili jsme se v plovoucí 
restauraci na Dunaji. Dali si všichni gin s tonikem, udělali pár 
fotek a užívali si kouzelnou atmosféru města,“ popsala Naděje 
Pavlíčková. Po návratu na apartmán se hrálo Člověče, nezlob 
se až do půl čtvrté ráno. „Byl to adrenalin jako hrom. V banku 
bylo hodně peněz, nasmáli jsme se, dobře poseděli a popili. 
Parádní zakončení,“ zhodnotila Marie Kučerová. Po tuhém boji 
vyhrála dvojice Míra Kučera a Kája Flíček.

Následující den byla na programu procházka po historických 
památkách. „Viděli jsme budovu parlamentu, Lázně Széche-
nyi, Budínský hrad a Rybářskou baštu. Nezapomněli jsme ani 

na legendární most přes Dunaj, Széchenyi lánchíd a boty na 
břehu Dunaje, které připomínají hrůzy druhé světové války. Na 
závěr jsme obdivovali budovu opery a náměstí Hrdinů,“ vyjme-
noval Jan Pavlíček ml. Po této procházce už následovala jen 
pohodová cesta domů s tím, že pokud vše klapne, vyrazíme 
v podobném složení i na odvetu do Plzně.

Druhá zastávka: Plzeň  – dominance domácích 
a postup

Odveta se hrála o týden později v Plzni na stadionu ve Štrun-
cových sadech. „Měli jsme problém sehnat auto, ale pomohla 
nám obec. Zavolal jsem místostarostovi Tomáši Peterkovi 
a domluvili jsme se na zapůjčení obecní dodávky. Moc za to 
děkujeme,“ řekl Miroslav Kučera.

Sestava byla podobná jako v Budapešti. Z členů klubu Jan 
Pavlíček ml., Jakub Kotrlík, Miroslav Kučera, Karel Flíček a pre-
miérově i nový člen Kája Vlásek. „Plus nás doplnili Kuba Tůma, 
moje mamka a hlavně ségra, která se na výlet do fotbalové 
VIP těšila jako na Ježíška,“ smál se Jan Pavlíček ml.

„Do Plzně jsme dorazili včas a před zápasem si užili dvě atrak-
tivní soutěže. Největší výzvou pro nás byl fotbálek 1 na 1, 
který nám dal pěkně zabrat. Souboj s Mírou Kučerou jsem 
bohužel prohrál, ale všichni kolem se aspoň pobavili,“ popsal 
s úsměvem Karel Vlásek z Češnovic. Catering v Plzni byl ještě 
lepší než v Budapešti, takže si celá posádka pošmákla na tor-
tillách, guláši, roastbeefu, ale i na studeném baru a dezertech.

S plnými břichy pak byla radost sledovat dominantní výkon 
Plzně, třikrát si s  vyprodaným stadionem zaburácet gól 
a oslavit postup. „Uvidíme, kam vyrazíme příště. Máme nové 
členy a těšíme se na další dobrodružství,“ uzavřel hospodář 
klubu Miroslav Kučera.

Jan Pavlíček 
Člen RK Pašice

Drink v plovoucí restauraci na Dunaji  
s nádherně nasvícenou Budapeští v zádech.

VIP sekce v Plzni opět neměla chybu 
a všichni si moc pochutnali.

Rybářský klub reprezentoval Pištín, 
protože do Plzně se jelo zapůj-

čeným obecním autem.
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Velký úspěch zaznamenala malá, v té době předškolačka, ale dnes 
už školačka, Kristýnka Horká, která reprezentovala Mateřskou 
školu a obec Pištín ve výtvarné soutěži, Požární ochrana očima 
dětí“. Kristýnka se svým výtvorem dokázala zaujmout porotu 
a vybojovala krásné druhé místo.

Její práce vynikala kreativitou a porozuměním důležitému tématu 
požární ochrany, čímž se zasloužila o čestné uznání nejen pro 
sebe, ale i pro svou školku a obec. Gratulujeme Kristýnce k jejímu 
úspěchu a děkujeme za skvělou reprezentaci!

Kamila Frčková
Ředitelka MŠ Pištín

Pro rok 2026 je opět připravován obecní kalendář. Celý kalen-
dář bude na téma MŠ Pištín kdysi a dnes. Touto cestou chceme 
poprosit všechny, co máte nějaké fotografie bývalé školky, 
veselou příhodu, hezkou vzpomínku nebo cokoliv co se k MŠ 
vztahuje o jejich zapůjčení. Předem děkujeme moc za spolu-
práci při tvorbě kalendáře. Příspěvky a fotografie můžete také 
posílat na mst.pistin@pistin.cz.

Tomáš Peterka
místostarosta obce

Patnáctiletý Maximilián Samuel Höng z Gladiators Gym má za 
sebou další nezapomenutelný zážitek ve své již tak bohaté spor-
tovní kariéře. Tento talentovaný mladík, který se thajskému boxu 
věnuje už od šesti let, letos dokázal vybojovat zlatou medaili na 
otevřeném mistrovství Antalye v Turecku.

Pod vedením trenérů Petra Korčáka, Michala Nováka a Marie 
Vláskové se Maximilián stal jedním z nejsilnějších členů jihočeské 
výpravy, která čítala několik juniorů i dospělých reprezentantů. 
Na turnaji, kde se utkalo téměř 500 bojovníků z 30 zemí, Maximi-
lián předvedl skvělou techniku, obrovskou bojovnost a nezlom-
ného ducha proti tureckému soupeři.

„Maximilián je skvělý příklad toho, kam může vést tvrdá práce 
a odhodlání. Jeho cesta k úspěchu není jen o talentu, ale přede-
vším o hodinách tréninku, které do sportu vkládá už od dětství,“ 
říká trenér Michal Novák.

Maximiliánův úspěch je obrovským přínosem nejen pro Gladi-
ators Gym, ale i pro český thajský box. Podpora Jihočeského 
kraje, který přispěl částkou 20 000 Kč na reprezentaci v zahraničí, 
umožnila těmto nadějným sportovcům ukázat svůj potenciál na 
mezinárodní úrovni.

Slibná kariéra Maximiliána Samuela Höniga zdaleka nekončí – 
a my už se těšíme, s jakým dalším úspěchem se tento mladý 
bojovník vrátí domů.

Tomáš Peterka 
Místostarosta obce Pištín

MALÁ VÝTVARNICE MĚLA VELKÝ ÚSPĚCH!

OBECNÍ KALENDÁŘ 2026

ZLATÝ ÚSPĚCH PRO ČESKÝ THAJSKÝ BOX: 
MAXIMILIÁN SAMUEL HÖNIG ZAZÁŘIL V TURECKU
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Vážení koledníci a dárci, 

jménem Charity České Budějovice bych Vám velice ráda poděkovala za spolupráci i Vaše finanční dary při 

Tříkrálové sbírce 2025. 

Celkový výnos kasiček v obci Pištín činí 31 510 Kč. 

Zvláštní poděkování patří vedoucím skupinek, koordinátorům a také všem koledníčkům.  

65 % z celkového výtěžku bude přímo určeno na podporu všech služeb Charity České Budějovice,                      

s důrazem na pomoc handicapovaným dětem, mezi které patří Matěj, Jiřík, Adélka a Lukášek. Tyto 

prostředky budou také využity k neformálnímu vzdělávání dětí ze sociálně vyloučených a ohrožených 

rodin v nízkoprahovém zařízení pro děti a mládež V.I.P., úhradu služeb psychoterapeuta a arteterapeuta 

pro uživatele služby DOMINO, dále na zpřístupnění právního poradenství v občanské poradně Eva, 

pořízení výpočetní techniky pro sociální pracovníky a rozvoj charitních služeb na Vltavotýnsku. Výsledky 

koledování v jednotlivých obcích regionu, záměry na využití financí i fotogalerii Tříkrálové sbírky naleznete 

na webu Charity České Budějovice. 

Ať Vaši obec provází celý rok požehnání, které koledníci zanesli do vašich domovů. Děkujeme, že 

pomáháte s námi. 

 Ivana Fenclová 
  ředitelka Charity České Budějovice 
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BESEDA O HISTORII ČEŠNOVIC
V neděli 2. března 2025, v podvečerních hodinách, 
se sál Češnovického hostince zaplnil posluchači. 
Ale tentokrát chyběla kapela, všichni přítomní si 
přišli poslechnout pana kronikáře Jana Caletku, 
který věnoval hodně času přípravě besedy o his-
torii Češnovic. Historii dávno minulou - pravěk, 
kterou známe pouze z  vykopávek a  dalších 
archeologických nálezů a historii „nedávnou“, 
kterou by ovšem naše mladá generace označila 
také „pravěk“. Ale skutečnost, že se v sále občas 
ozvalo radostné: „jo to si pamatuji…“ svědčí 

o zájmu všech zúčastněných a bohužel i tom, že opravdu už něco pamatujeme.

Ovšem znalosti a paměti pana Caletky jsou ohromné a věřím, že nám má ještě co říci. 
Děkuji moc.

Touto cestou také moc děkuji iniciátorům za dobrý nápad, spoluorganizátorům za per-
fektní přípravu a průběh besedy, kuchařkám a pekařkám za výborné občerstvení.

Radka Modrová
referentka obce
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Ve dnech 4. až 10. srpna proběhl ve Frymburku letní stanový 
tábor, který uspořádal Sbor dobrovolných hasičů Pištín. Na 
tábor dorazilo celkem 35 dětí, které si užily týden plný dobro-
družství a zábavy v duchu pirátské tematiky. Celotáborová hra 
s názvem „Za pokladem kapitána Jacka“ vtáhla děti do dobro-
družného příběhu.

Zlý pirát Barbossa ukradl slavnou loď Černou perlu a úkolem 
táborníků bylo během celého týdne loď vybojovat zpět a získat 
truhlu s pokladem. Děti se každý den účastnily různých úkolů 
a her, které je přiblížily k jejich cíli. Na závěr se jim podařilo Bar-
bossu porazit a s nadšením si odnesly nejen poklad, ale i neza-
pomenutelné zážitky.

Celý týden proběhl v duchu přírodního života – děti byly bez 
mobilních telefonů, musely se spoléhat na sebe a své kamarády. 
Dokonce si musely topit do brutaru, aby si mohly užít teplou 
sprchu.

Děti byly z celého tábora 
nadšené a už teď se těší na 
příští rok, kdy je čeká nové 
téma  – tentokrát budou 
objevovat svět indiánů. 
Tento letní tábor byl plný 
dobrodružství a  přátel-
ství, které dětem zůstanou 
v paměti po dlouhou dobu.

David Vávra 
SDH Pištín

BOJ O POKLAD KAPITÁNA JACKA SVEDLY DĚTI 
NA LETNÍM TÁBOŘE VE FRYMBURKU
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KARNEVAL V ČEŠNOVICÍCH
V sobotu prvního března odpoledne ožil místní sál hostince v Češnovicích veselím, smíchem a pestrobarevnými kostýmy. Konal se 
zde dětský maškarní karneval, na který se sjely desítky malých princezen, rytířů, zvířátek, superhrdinů i pohádkových postaviček.

Už při příchodu bylo vidět, s jakou pečlivostí si děti (a často i jejich rodiče) daly záležet na maskách. Po sále pobíhali Spidermani, 
víly s třpytivými křídly, piráti s páskami přes oko a neposední čertíci s rohy. Celé odpoledne se neslo ve znamení hudby, tance 
a nejrůznějších soutěží.

Jednou z nejočekávanějších částí programu byla přehlídka masek. Každé dítě dostalo příležitost projít se po pomyslném molu 
a předvést svůj kostým. Porota měla těžkou práci, protože každý převlek byl jedinečný a nápaditý. Nakonec byly oceněny ty 
nejoriginálnější masky, ale žádné dítě neodešlo s prázdnou – pro všechny byly připravené sladké odměny a drobné dárky

Nechyběla ani oblíbená tombola, která vzbudila velké napětí i radost z výher. Zábava pokračovala tancem, hrami a veselými soutěžemi 
až do pozdního odpoledne. Dětský maškarní karneval byl opět zážitkem pro děti i rodiče a nezbývá než se těšit na příští rok, kdy 
se snad sejdeme zase v hojném počtu a s novými úžasnými maskami.

Jana Božovská 
ČSŽ Češnovice 

V sobotu 15. února připravily češnovické ženy procházku do lesa. Ve 14 hodin byl sraz na hřišti. Šli jsme na kraj lesa směrem k Picině. 
Bohužel se nás sešlo velmi málo, bylo nás celkem 12. Možná, že to bylo chřipkovou epidemií nebo podmračeným dnem. Měli jsme 
připravené hry, rozdělali jsme oheň, opekli buřty a téměř do 16 hodin jsme si užili příjemný pobyt venku. Nefoukal vítr, bylo docela 
příjemné počasí.

Jana Božovská 
ČSŽ Češnovice                                                     

PROCHÁZKA DO LESA
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Léto 2024 přineslo dětem jedinečnou příležitost strávit dny plné dobrodružství na příměstských táborech v Kouzelné školce. 
Tento oblíbený projekt nabízí malým táborníkům nejen zábavu, ale i nezapomenutelné zážitky a nová přátelství a rodičům usnadní 
starost se zajištěním péče o své ratolesti v období letních prázdnin.

Každý den byl nabitý aktivitami zaměřenými na rozvoj kreativity a pohybové dovednosti. Děti si mohly užít pestrý program, který 
zahrnoval zážitkové hry, při nichž se malí účastníci stali hrdiny příběhů plných fantazie. Tyto aktivity jim nejen přinesly radost, ale 
také podpořily týmovou spolupráci a zdravé soutěžení.

Velkou část programu tvořil pobyt v přírodě. Děti objevovaly krásy okolí a většinu času trávily na čerstvém vzduchu. Jedním z vrcholů 
jednoho z táborů byl výlet do ZOO.

Kamila Frčková 
Ředitelka MŠ Pištín

Družstvo mladých hasičů z Pištína zahájilo letošní soutěžní 
sezónu 8. místem na Hosíně. Od té doby ale uteklo hodně vody 
a mladé pištínské naděje na sobě pracují tak, že na posledních 
soutěžích je pomyslná, bedna“ neminula. Například soutěže: 
Mydlovary - 2. místo, Sedlec - 3. místo, Češnovice - 3. místo. 
Musím poděkovat paní Lucii Smetanové za obětavou pomoc 
při práci s naší hasičskou mládeží a věřím, že nám super nálada 
a radost ze společných aktivit neopustí. Léto je sice za námi, ale 
náš kroužek mladých hasičů se bude scházet i přes zimní měsíce. 
Pokud by měl někdo zájem přidat se mezi nás, je srdečně vítán.

David Vávra 
SDH Pištín

LETNÍ PŘÍMĚSTSKÉ TÁBORY V KOUZELNÉ ŠKOLCE

MLADÁ HASIČSKÁ SÍLA Z PIŠTÍNA
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Pištínský zpravodaj vychází jako informační periodikum pro občany obcí Pištín, Češnovice, Pašice a Zálužice.
Toto číslo vychází v dubnu 2025. Příprava a tisk: Tiskárna Posekaný České Budějovice. www.posekany.cz

Povoleno MK ČR ev. č. MK ČR E 21552. Obec Pištín, tel.: +420 387 983 004, e-mail: pistin@pistin.cz, www.pistin.cz

OBECNÉ INFORMACE
OBEC PIŠTÍN
Pištín 33
373 46 Pištín
IČO: 00581844 

Úřední hodiny (Pištín)
PO: 8:00-12:00 / 13:00-18:00
ST: 8:00-12:00 / 13:00-16:00
PÁ: 8:00-14:00

Úřední hodiny (Češnovice)
PO: 16:00-17:00

PROVOZNÍ DOBA SBĚRNÉHO DVORA 
Od 1. 4. do 31. 10.:

Pondělí  16-18 hodin
Čtvrtek  16 -18 hodin
Sobota   9 - 12 hodin

Provozní doba sběrného dvora 
Od 1. 11. do 31. 3.:

Sobota   9 - 12 hodin

Jméno Funkce Telefon
Havel Jaroslav Starosta 724 188 855
Peterka Tomáš Místostarosta 728 631 241
Koreš Jiří, Mgr. Zastupitel 776 432 767
Ferebauer Josef Zastupitel 774 339 080
Tomášková Václava Zastupitelka 734 311 778
Vávra David Zastupitel 723 512 629
Valenta Lukáš, Bc. Zastupitel 724 909 856
Hönig Lukáš Zastupitel 724 607 939
Marhounová Tereza Zastupitelka 773 468 955

Zastupitelstvo

CHCETE, ABY VÁM ŽÁDNÁ INFORMACE Z OBCE NEUTEKLA? PŘIHLASTE SE K ODBĚRU ZPRÁV

KONTAKTY

STAROSTA
724 188 855
pistin@pistin.cz 

MÍSTOSTAROSTA
mst.pistin@pistin.cz 
728 631 241

ÚŘAD
387 983 004
obec@pistin.cz
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